
 

 
 

Onderwerp:  Vergadermodel 
 

Korte omschrijving: 
- Het huidige vergadermodel (oriënterende commissie, meningvormende commissie, 

raad) brengt met zich mee dat raadsleden veel vergaderen.  
- Er zijn niet alleen veel vergaderingen, de vergaderingen duren ook lang. Niet alleen 

omdat er veel fracties zijn, maar ook omdat de fracties de tijd nemen en krijgen om het 
woord te voeren. 

- De fractievoorzitters hebben aangegeven dat zij – na de verkiezingen van 2018 – willen 
bespreken of/hoe hier verbeteringen in kunnen worden aangebracht. 

- De driehoek beveelt aan om dit bespreekpunt breder te trekken: welke mogelijkheden 
zijn er om democratisch, doelmatig en publieksvriendelijk te vergaderen?  
    

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
- Een democratisch, doelmatig en publieksvriendelijk vergadermodel draagt bij aan de 

kwaliteit van de lokale democratie en het goed functioneren van de gemeenteraad.  
 
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan?  
- In de raadsperiode 2016 is een motie aangenomen om meer op locatie te vergaderen. In 

2017 hebben twee commissievergaderingen plaatsgevonden “op locatie”. De evaluatie 
is/wordt in februari 2018 geleverd. 

 

Stand van zaken  
- In 2016 heeft de raad een besluit genomen naar aanleiding van een evaluatie van het 

vergadermodel. Daarbij is voor één van de vier voorgelegde scenario’s gekozen. Dat 
kwam erop neer dat het vergadermodel ongewijzigd bleef, behoudens de 
spreektijdenregeling.  

- De spreektijdenregeling houdt in dat elke fractie een basisspreektijd heeft van 6 
minuten, aangevuld met 2,5 minuut per zetel.  

- In de raad wordt de spreektijdenregeling niet gehandhaafd.   
 

Vervolg  
- Het nieuwe presidium kan opnieuw voorstellen doen aan de raad m.b.t. het 

vergadermodel. 
 

Financiële consequenties 
- Mutaties in het vergadermodel hebben effecten op de benodigde capaciteit van de 

griffie.  
 

Risico’s/aandachtspunten: -- 
 

Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
- Tot op heden waren inwoners etc. niet betrokken in deze discussie.  

 

Meer weten?  
- De griffie kan u nader informeren en evt. documenten leveren.  

 
Met welke programma’s is er een koppeling?: -- 
 

Contactpersoon: Afra Reus (0229-856222) 
 



 

Onderwerp:  Project 15,9 
 

Korte omschrijving 
Gemeenteraadsleden moeten meer tijd besteden aan de dialoog met de samenleving. Op die 
manier kan de positie van de gemeenteraad worden versterkt. De werkdruk bij raadsleden is 
toegenomen doordat gemeenten meer taken hebben gekregen. Bovendien komt beleid steeds 
vaker tot stand in een ingewikkeld samenspel met instellingen en in regionale 
samenwerkingsverbanden. Het kost gemeenteraadsleden daardoor steeds meer tijd en moeite 
om een betekenisvolle rol te kunnen spelen in gemeentelijke besluitvormingsprocessen. 
Gemiddeld besteden gemeenteraadsleden 15,9 uur aan het raadslidmaatschap. De Raad voor 
het openbaar bestuur (Rob) pleit in zijn advies ‘15,9 uur, de verbindende rol van het raadslid in 
een vitale democratie’ voor een andere rolinvulling en tijdsbesteding hiervan. Het versterken 
van de contacten met de samenleving staat daarin centraal.  
 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
In het presidium is afgesproken dat de griffievoorstellen zal dien op grond van de 
aanbevelingen van het rapport 15.9 
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan? 
Geen 
 

Stand van zaken 
De griffie heeft zich in de zomer 2017 gericht op bijeenkomsten “Hoe word ik raadslid”. Mede 
in vervolg op de evaluatie van deze bijeenkomsten wordt een voorstel voorbereid. 
 

Vervolg 
De griffie komt in het 2de kwartaal 2018 met een memo aan het presidium met voorstellen voor 
een andere rolinvulling en de tijdsbesteding daarvan. 
 

Financiële consequenties 
Nog niet te voorzien. 
 

Risico’s/aandachtspunten 
Het rapport 15.9 constateert dat raadsleden (te) veel tijd besteden aan activiteiten binnen het 
gemeentehuis en signaleert dat de inwoners verwachten dat de raadsleden (meer) zichtbaar en 
toegankelijk voor hen zijn (zichtbaar bestuur). Het negeren van deze signalen maakt dat het 
werk van de raad op een te grote afstnd van de inwoners plaats vindt. 
 
Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
De uitwerking van de aanbevelingen van het rapport 15,9 betreft in eerste instantie de 
(vergader)cultuur van de gemeenteraad. In de uitwerking zal worden aangesloten bij het 
participatiebeleid.  
 

Meer weten?  
https://www.raadopenbaarbestuur.nl/documenten/publicaties/2016/04/21/advies-159-uur 
 

Met welke programma’s is er een koppeling? N.v.t. 

Contactpersoon 
Kees Zwakman 



 
 

  
 

Onderwerp: Lange termijnagenda (LTA) 
 

Korte omschrijving: 
- De raad voert de regie op de eigen agenda; 
- Deze agenda wordt in hoge mate bepaald door het aanbod van raadsvoorstellen van het 

college; 
- In de LTA geeft het college aan welke raadsvoorstellen voor de korte, middellange en 

lange termijn (t/m einde raadsperiode) geleverd worden; 
- De LTA stelt de fracties in staat om: 

 Proactief te zijn richting inwoners/organisaties 

 Vroegtijdig onderling contact te hebben  

 Evenwicht aan te brengen in de agenda’s van de commissies en raad 

- De LTA is openbaar (via de presidiumstukken). Hierdoor kunnen ook 
inwoners/organisaties tijdig actief worden m.b.t. de onderwerpen die geagendeerd gaan 
worden.  
 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
De LTA is een instrument dat de raadsleden kunnen gebruiken om (pro)actief hun rol, met 
name als volksvertegenwoordiger en kadersteller te kunnen spelen.  
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan?: geen.  
 

Stand van zaken: 
- Raadsleden maken nog geen optimaal gebruik van dit instrument, mede omdat de LTA 

nog niet zeer betrouwbaar is.   
- Actieve communicatie van de LTA naar inwoners/organisaties vindt om dezelfde reden 

nog niet plaats. 
 

Vervolg: 
- Een verdere ontwikkeling van de LTA is nodig om raadsleden/inwoners/organisaties in 

staat te stellen om proactief te zijn. Dit draagt bij aan de kwaliteit van de lokale 
democratie.  
 

Financiële consequenties: -- 
 

Risico’s/aandachtspunten: -- 
 

Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
- inwoners etc. zijn niet betrokken in de LTA-ontwikkeling.  

 

Meer weten?  
- De griffie kan u nader informeren en evt. documenten leveren. 

 

Met welke programma’s is er een koppeling?: geen.  
 

Contactpersoon:  Afra Reus (0229-856222) 
 



  
 

 
  

Onderwerp:  Communicatie raad 
 

Korte omschrijving: 
- Voor de kwaliteit van de lokale democratie is het belangrijk dat inwoners en organisaties 

weten wat de rol van de raad is en wat er op de raadsagenda staat (zowel op de korte als 
de lange termijn); 

- Dit vereist communicatie van de raad (NB: dit is iets anders dan communicatie van de 
fracties!) 

- In Medemblik wordt hier in beperkte mate aandacht aan besteed; de communicatie 
beperkt zich vnl. tot formele publicaties van vergaderstukken + informatie over 
samenstelling raad en commissies + informatie over spreekrecht + columns raadsleden. 
 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
Communicatie van de raad (als bestuursorgaan) draagt bij aan het goed functioneren van de 
lokale democratie.  
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan? -- 
 

Stand van zaken: 
- Er is een communicatieplan in ontwikkeling.  

 

Vervolg: 
- Het communicatieplan zal begin 2018 worden voorgelegd aan het presidium, zodat het 

presidium kan aangeven welke stappen de gemeente kan zetten om de communicatie 
van de raad te verbeteren. 
 

Financiële consequenties: afhankelijk van besluitvorming over het communicatieplan. 
 

Risico’s/aandachtspunten: --. 
 

Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
- Tot op heden zijn inwoners etc. niet betrokken 

 

Meer weten?  
- De griffie kan u nader informeren. 

  

Met welke programma’s is er een koppeling?: n.v.t. 
 

Contactpersoon:  Afra Reus (0229-856222) 
 



  

Onderwerp: Integriteit 
 

Korte omschrijving  
Een raadslid doet er goed aan om te weten wat er speelt in de gemeenschap. Als raadslid 
behartig je per definitie bepaalde belangen. Raadsleden vertegenwoordigen een politieke partij 
en dus ook een achterban. Zolang belangen maar algemeen (genoeg) van aard zijn, is er geen 
probleem. Anders wordt het wanneer belangen een meer persoonlijk tintje krijgen. In dat geval 
ontstaat al snel de vraag of sprake is van (de schijn van) belangenverstrengeling. En dat moet 
worden vermeden, om het vertrouwen in het openbaar bestuur hoog te houden. 
 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
Het Gentle agreement is een protocol voor situaties waarin sprake is van twijfel over de 
integriteit van (voorgenomen) gedrag van een raadslid. Het doel van het Gentle agreement is 
het bevorderen van een zorgvuldig optreden binnen de gemeenteraad bij vermeende 
schendingen. Daarmee kan een (meer) zorgvuldige handhaving worden gegarandeerd als een 
raadslid onder verdenking van een schending komt te staan. 
Het Gentle agreement is een vrijwillige afspraak tussen raadsleden over hoe te handelen bij een 
verdenking van (voorgenomen) niet integer handelen. Alle raads- en commissieleden worden 
gevraagd na beëdiging dit protocol te ondertekenen.  
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan? (inclusief link/documentnummer) 
Op 26 juni 2014 is in het presidium afgesproken dat de griffie alle raads- en commissieleden in 
de gelegenheid stelt het Gentle agreement te ondertekenen (voor zover dat nog niet was 
gebeurd). Daarnaast is afgesproken het onderwerp integriteit als vast punt op de agenda van 
het presidium op te nemen, zodat daar integriteitsgevoelige kwesties aan de orde kunnen 
worden gesteld.  
 

Stand van zaken (hoe is er tot nu toe aan het onderwerp gewerkt?) 
Vrijwel alle raads- en commissieleden hebben het Gentle agreement ondertekend. 
 
 

Vervolg (nog te maken keuzes, planning) 
Nieuwe raadsleden worden in de gelegenheid gesteld het Gentle agreement te ondertekenen. 
Integriteit blijft een vast agendapunt op de agenda van het presidium. 
Het presidium dient zich te beraden of de werkgroep integriteit in dezelfde samenstelling zijn 
werk kan voortzetten (F. Streng, R. Manshanden en E. Meester). 
Deze werkgroep heeft een memo in voorbereiding over hoe om te gaan met smaad. 
 

Financiële consequenties 
Geen 
 

Risico’s/aandachtspunten 
Er is een toenemende maatschappelijke aandacht voor integriteit in het openbaar bestuur. Ook 
de nieuwe gemeenteraad dient hier voortdurend aandacht voor te hebben en dient zorgvuldig 
met (vermeende) integriteitsschendingen om te gaan.  
 
Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
N.v.t. 
 

Meer weten? Gentle agreement 
 

Met welke programma’s is er een koppeling? N.v.t. 

Contactpersoon 
Kees Zwakman 
 



  
 

Onderwerp: P&C-cyclus 
 

Korte omschrijving: 
- De huidige P&C-cyclus kent vier documenten: 

 De kaderbrief, waarin de financiële kaders voor de begroting worden weergegeven 

 De begroting, waarin aangegeven wordt wat de doelen zijn, wat de activiteiten zijn 
om de doelen te bereiken, welke middelen hiervoor worden ingezet (de 3 W-vragen) 

 De jaarrekening, waarin verantwoording wordt afgelegd over het realiseren van de 
doelen en de uitgaven. 

 De tussentijdse rapportages m.b.t. het realiseren van de begroting (2x of 3x per jaar, 
Lentenota, Zomernota, Herfstnota) 

 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
- De raad neemt – vanuit zijn vertegenwoordigende, kaderstellende en controlerende rol – 

besluiten over de vier genoemde cyclusdocumenten.  
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan?: --. 
 
 

Stand van zaken 
Bij de evaluatie van de behandeling van de begroting 2018 heeft het presidium aangegeven dat 
een training gewenst is, waarbij centraal staat hoe de raad de politieke oordeelsvorming over de 
begroting (effectiever) kan vormgeven. Daarbij gaat het niet alleen om het debatteren met 
elkaar en met het college, maar met name ook de wijze waarop de raad zijn rol (kaderstelling, 
controleren, volksvertegenwoordiging) kan invullen. Dit geldt niet alleen voor de begroting, 
maar ook voor de andere cyclusdocumenten.  
 

Vervolg  
De griffie komt met nadere voorstellen voor de training.  
 
 

Financiële consequenties 
Er is een opleidingsbudget voor raadsleden (en commissieleden) 
 
 

Risico’s/aandachtspunten 
Omdat de kaderbrief en de jaarrekening al voor de raad van juli worden aangeboden, is het zaak 
om de training op korte termijn te organiseren (april of uiterlijk mei). 
 
 

Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
Inwoners enz. zijn niet betrokken bij de te organiseren training. Wel zij er bij de evaluatie van 
de begroting 2018 besluiten genomen die erop gericht zijn om de communicatie over de 
begroting te verbeteren, mede om bij inwoners/organisaties onder de aandacht te brengen dat 
zij gebruik kunnen maken van hun spreekrecht.  
 

Meer weten?  
De griffie kan u nader informeren.  
 
 

Met welke programma’s is er een koppeling? N.v.t.  
  

Contactpersoon 
Afra Reus (0229-856222) 
 



  
 

 

Onderwerp:  Participatie/democratische vernieuwing 
 

Korte omschrijving 
In de raad van 6 april 2017 is - n.a.v. aanbevelingen van de Rekenkamercommissie - besloten 
dat het college de raad een actieplan participatie zou voorleggen. Dit actieplan moet ervoor 
zorgen dat de gemeente bij de inwerkingtreding van de Omgevingswet beschikt over een 
compleet en adequaat participatiebeleid. Daarbij is vastgesteld dat dit beleid gebaseerd moet 
zijn op minimaal 5 leertrajecten.  
 

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
Het doel is te komen tot een compleet en actueel participatiebeleid dat door de Raad, het 
College en de ambtelijke organisatie gedragen wordt. Een beleid dat goed uitvoerbaar is, 
waarmee kwalitatief goede besluiten kunnen worden genomen en zorgt voor een vlot 
besluitvormingsproces. 
 

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan? 
Raadsbesluit gezamenlijk ontwikkelen participatiebeleid van 14 december 2017. 
 

Stand van zaken  
Op 29 januari 2018 is in een themaraad de evaluatie van vijf participatietrajecten besproken.  
 

Vervolg  
Op basis hiervan zal de nieuwe raad in het tweede kwartaal de vervolgstappen vaststellen. 
 

Financiële consequenties 
Nog niet te bepalen 
 
 

Risico’s/aandachtspunten 
Zie ook het onderdeel 15.9 , dat ook gericht is op het betrekken van inwoner bij het 
gemeentebestuur. 
 
Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
In genoemde evaluatie zijn enkele tientallen betrokken bewoners gevraagd naar de ervaringen 
met een participatieproject. 
 

Meer weten? (verwijzing naar beleidsplan/notities en/of collegebesluiten, graag met 
verwijzingslink) 
https://portal.ibabs.eu/Agenda/View/24bf55a1-4cac-4920-8b8f-04959e4de978/16/2018 
 
 

Met welke programma’s is er een koppeling? N.v.t. 
 

Contactpersoon 
Piet Wijdenes (projectleider) 
Kees Zwakman (griffie) 
 



  
 

Onderwerp:  Regionale samenwerking 
 

Korte omschrijving 
De gemeente Medemblik neemt deel aan 8 regionale samenwerkingsverbanden (GR-en)(a) en 
heeft ook het Pact van West-Friesland (b) ondertekend.  

a. de GR-en zijn organisaties die taken uitvoeren van deelnemende gemeenten. Vaak gaat 
het om uitvoeringstaken, maar soms hebben GR-en ook beleidsbevoegdheden.  
De gemeente is niet alleen mede-eigenaar van de GR maar ook opdrachtgever. 
Raden van deelnemende gemeenten zijn niet altijd tevreden op de wijze waarop zij 
geïnformeerd worden door de GR-en en/of hun vertegenwoordiger in het algemeen 
bestuur van een GR.  
Op dit moment nemen de raden minimaal éénmaal per jaar een besluit over de GR-en, 
nl. bij het afgeven van een zienswijze op de begroting en jaarrekening van de GR.  

b. In het Pact van West-Friesland worden ambities van de 7 West-Friese gemeenten 
weergegeven. Dit Pact is in 2013 gesloten is wordt op dit moment in opdracht van de 
provincie geëvalueerd.  

Wat heeft de gemeenteraad ermee te maken? 
De raad dient tijdig in positie te worden gebracht om zijn rol te spelen, ook voor GR-en 
(verlengd lokaal bestuur). De evaluatie van het Pact biedt informatie over de stand van zaken en 
resultaten van de regionale samenwerking. Aan de hand van deze informatie kan de raad 
besluiten nemen.  

Welke moties en toezeggingen zijn er gedaan? 
Er is een motie “informatiekliko” aangenomen waarbij het erom gaat dat het college (de AB-
leden) de raad de informatie van GR-en over de AB-vergadering doseren en filteren naar voor de 
raad relevante informatie, passend bij de rol van de raad.  
Aangaande het CAW (GR voor afvaltaken) liggen er specifieke moties, die erop gericht zijn dat 
de raad betrokken wordt bij de dienstverleningsovereenkomst met de HVC. 

Stand van zaken 
De raad heeft in december een besluit genomen om de informatievoorziening door GR-en te 
verbeteren.  
Daarnaast heeft de raad een (kaderstellend) besluit genomen over “Toezicht houden op 
verbonden partijen”.  

Vervolg 
- Nadat alle gemeenteraden die deelnemen aan de GR-en hebben besloten over de 

informatievoorziening door GR-en, zullen stappen gezet worden om het besluit uit te 
voeren. 

- De moties (zie hierboven) zijn opdrachten aan het college. 
- Het besluit “Toezicht houden op verbonden partijen” krijgt een vervolg. Daarbij gaat 

het om het verbeteren van de zgn. governance te verbeteren. 

Financiële consequenties: n.v.t. 

Risico’s/aandachtspunten: n.v.t. 
 

Op welke manier zijn inwoners, samenwerkingspartners, GR-en e.a. betrokken?  
GR-en zijn betrokken bij de ontwikkeling van het raadsvoorstel m.b.t. de 
informatievoorziening.  
 

Meer weten? 
De griffie kan u nader informeren.   
 

Met welke programma’s is er een koppeling? N.v.t. 
 

Contactpersoon 
Afra Reus (0229-856222) 


